

1. Record Nr.	UNINA9910563052703321
Autore	Dukova Ute
Titolo	Die Bezeichnung der Daemonen im Bulgarischen
Pubbl/distr/stampa	Bern, : Peter Lang International Academic Publishing Group, 1997
Descrizione fisica	1 electronic resource (150 p.)
Collana	Specimina philologiae Slavicae
Soggetti	linguistics
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>The present investigation has grown directly out of etymological practice and is committed to the traditional historical-comparative etymological method. Moreover, it stands in the scientific context of the directions that consider Slavic mythology as the object of study of linguistics, especially the Tartu and Moscow School and the Russian and Polish ethnolinguistics. She works on dialectal material that is difficult to access from a relatively unexplored region of the Slavia and suggests a number of new etymological solutions. The study of a compact lexical-semantic group allows the names to be stratified according to their relative chronology and, on the other hand, to illuminate inner relationships and semantic processes on a diachronic and synchronous level.</p> <p>Die vorliegende Untersuchung ist unmittelbar aus der etymologischen Praxis erwachsen und der traditionellen historisch-vergleichenden etymologischen Methode verpflichtet. Darüberhinaus steht sie im wissenschaftlichen Kontext der Richtungen, die die slavische Mythologie als Untersuchungsgegenstand der Sprachwissenschaft betrachten, vor allem der Tartuer und Moskauer Schule und der russischen und polnischen Ethnolinguistik. Sie bearbeitet teilweise schwer zugängliches dialektales Material aus einer relativ wenig untersuchten Region der Slavia und schlägt eine Reihe neuer etymologischer Lösungen vor. Die Untersuchung einer kompakten lexikalisch-semantischen Gruppe erlaubt eine Stratifikation der Namen</p>

nach ihrer relativen Chronologie und andererseits die Beleuchtung innerer Zusammenhänge und semantischer Prozesse auf diachroner und synchroner Ebene.
